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Yttrande angående ny 145 kilovolts-ledning mellan Repbäcken i Borlänge och 

Alvik i Falu kommun i Dalarnas län 

Vi har tagit del av handlingarna avseende ny 145 kV kraftledning mellan Repbäcken i Borlänge 

kommun och Alvik i Falu kommun.  Vi förutsätter att man noga utrett behovet av överföringskapacitet 

till konsumtionsområdena och de möjliga logistiska lösningarna.  

Det är väl känt att skogens förmåga att utgöra en broms för klimatförändringar och värnandet av den 

biologisk mångfalden är två avgörande faktorer för att klara klimatkris och framtida 

försörjningsmöjligheter. Det är problematiskt att de förslag till ledningssträckningar som presenteras i 

samrådsunderlaget medför att närmare 125 ha skog behöver avverkas, samt ytterligare inverkan i 

ledningsgatans sidoområde. En del av linjesträckningen berör dessutom nyckelbiotoper och värdefulla 

kontinuitetsskogar. Vi ifrågasätter därför att de presenterade förslagen tillgodoser en god hushållning 

med våra naturresurser enligt 3 kap 1 § miljöbalken. Vi anser vidare att 6 § 1 st är tillämplig:  Här sägs 

att områden "... som har betydelse från allmän synpunkt på grund av deras naturvärden...   skall så 

långt möjligt skyddas mot åtgärder som kan påtagligt skada natur-...miljön." 

Det framstår också som uppenbart att det rör sig om betydande miljöpåverkan, givet antalet 

nyckelbiotoper, fridlysta och rödlistade arter som berörs enligt av båda huvudsakliga stråkalternativen 

i samrådsunderlaget (sidan 26-29). Föreningarna anser därför att det fortsatta arbetet med 

beslutsunderlagen redan nu bör utgå från att en fullständig MKB behöver göras, inklusive seriösa 

artinventeringar. Risken med att utlämna nödvändiga inventeringar av till exempel enskilda 

organismgrupper eller alltför knapphändig information (till exempel inventeringar under fel årstid) 

kan som bekant leda till kompletteringsbehov och långa prövningstider.  

Fördelen med en ovanjordsledning bör vägas mot fördelarna av att gräva ner ledningen. Vi önskar 

därför att man utreder ytterligare ett alternativ med markförlagd kabel. Samhällsekonomiska 

beräkningar, där även klimatnytta och framtida ekosystemtjänster ingår, bör ligga till grund för 

beslutet.  Här bör man beakta platsvalsregeln enligt 2 kap 6 § och rimlighetsavvägningen enligt 7 §. 

Vi skickar med ett förslag till utredningsalternativ som framkommit från medlemmar i 

Naturskyddsföreningen. Nämligen att en markledning skulle kunna efter att ha korsat Dalälven, följa 

väg 293 förbi Smedsbo, därefter väg 910 förbi Hålsjön och därefter några av de mindre vägarna norrut 

till Alvik utanför Grycksbo. 
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